
                                                    

________________________________________________________________________________

________________________________________________________________________________________________
Kublovské noviny vydává Obec Kublov, 267 41 Kublov 199, IČ: 233439. Vydávání povoleno Ministerstvem kultury 
ČR pod evid. číslem MK ČR E 14363 ze dne 25.3.2003. Redaktoři  RNDr. Hana Jungmanová a JUDr. Josef Matějka.

www.kublov.cz                  číslo 3 / říjen 2014       obec@kublov.cz

Konec volebního období vždy znamená čas bilancování

Na počátku tohoto volebního období došlo k završení stavební části realizace projektu splaškové 
kanalizace Kublov, kdy 25.2.2011 byla po ročním zkušebním provozu zkolaudována čistírna odpadních vod.  
V samotném závěru stavby kanalizace se podařilo od Středočeského kraje získat dotaci na dofinancování 
kanalizace, což znamenalo, že se obec vůbec nemusela zadlužit, přestože to bylo původně v plánu. Jen pro 
připomenutí, kanalizace v naší obci celkem stála téměř 74,5 mil.Kč. Z toho jsme 57 mil. dostali z prostředků 
EU, 3,3 mil. Kč od našeho státu prostřednictvím SFŽP, 3,9 mil. ze Středočeského kraje a 10 mil. Kč uhradila 
obec ze svého rozpočtu. Samotné ukončení stavby a zahájení ostrého provozu pro obec znamenaly plnění 
řady nových povinností.  Obec jako provozovatel musí plnit řadu úkolů ve vztahu k různým orgánům od 
vodohospodářských počínaje a statistickými konče.  Hned začátkem každého roku musí obec podat pět 
různých podrobných hlášení,  jejichž podkladem jsou pravidelné měsíční rozbory vzorků prováděné v 
certifikované laboratoři na základě certifikovaných odběrů na přítoku i odtoku z ČOV. Pravidelně je u 
certifikované laboratoře zajišťován i rozbor kalů.  Každým rokem je obec podrobena namátkové kontrole ze 
strany správce vodního toku a ve dvou případech i ze strany České inspekce životního prostředí.  Obec 
dokonce v minulém roce sama požádala o změnu platného vodoprávního rozhodnutí, konkrétně o to, aby ji 
byl vedle již dříve stanovených limitů pro vypouštěné znečisťující látky stanoven i limit pro množství 
vypouštěného amoniakálního dusíku. Nad rámec povinností pro čistírny obdobné velikosti pak provádíme i 
likvidaci fosforu, jehož převážným zdrojem jsou prací prostředky používané v automatických pračkách. 

Poslední kontrola ČIŽP byla u nás provedena na základě nepravdivého anonymního udání, že kaly z 
čistírny jsou vylévány na pozemky v okolí čistírny. I když je provoz do značné míry automatizován, přesto 
vyžaduje pravidelný zásah obsluhy při běžné údržbě např. při čištění česlí, odtahu přebytečných kalů z 
dosazovacích nádrží do kalové jímky, čištění technologie, čištění nátokových jímek,  vybírání materiálu z 
lapáku písků atd.  V havarijních situacích se zajišťuje odstraňování poruch především na čerpadlech a řeší se 
výpadky v dodávce el. energie. Poruchové stavy se musí odstraňovat bezprostředně po jejich vzniku a to i v 
nočních hodinách.   Ke zlepšení podmínek pro práci obsluhy  jsme provedli v r. 2012  posílení vodního 
zdroje pro oplach technologie a získali agregáty pro napájení provozu čistírny i nátokových jímek v případě 
déletrvajících výpadků v dodávce el. energie. Neskončily ani povinnosti k poskytovateli dotace. Ještě po 
dobu 10 let bude obec povinna pravidelně vyhodnocovat a dokládat udržitelnost projektu. 

Realizace stavby kanalizace v naší obci byla samotným SFŽP považována za příklad vzorné 
realizace projektu. Do současné doby bylo v naší čistírně již několik exkurzí a to zejména z obcí, které 
podobnou akci teprve připravují.  Paradoxně se nám obdivu za realizaci i provoz tohoto díla povětšinou 
dostává od cizích osob, včetně kontrolních orgánů. 

V roce 2011 bylo bezprostředním zásahem nutno řešit havárii přemostění Kublovského potoka, 
neboť na několika místech došlo k sesunutí zdí.  Bylo provedeno vyčištění a oprava rybníku Kaliňák a 
odvodnění plochy u Veského rybníka. Ještě před zamýšlenou opravou komunikací v Chaloupkách bylo 
nutno v předstihu řešit stav dešťových vodotečí a na několika exponovaných místech vybudovat i příčné 
žlaby. Takováto zařízení byla vybudována pod Velizem, pod mateřskou školou a tři v Chaloupkách. 

Mezi významnější akce patřila i rekonstrukce a rozšíření provozu Mateřské školy Kublov.  V roce 
2013 o letních prázdninách se podařilo s podporou dotačních prostředků poskytnutých Evropskou unií 
realizovat projekt na snížení energetické náročnosti budovy MŠ Kublov. V rámci tohoto projektu byla 
vyměněna celá otopná soustava,  včetně kotle,  instalován nový kotel vybavený automatickou regulací, 
vyměněna všechna okna a v rozsahu určeném stavebním projektem zateplen plášť budovy.  Při této náročné 
rekonstrukci, kdy v podstatě zůstaly zachovány jen nosné svislé a vodorovné konstrukce stavby, jsme za 
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prioritní považovali zachovat vnější vzhled budovy, což se myslím podařilo. Z povahy rekonstrukce je 
zřejmé, že musely být nově zhotoveny i podlahy v obou podlažích včetně jejich nových povrchů. 

Tuto rekonstrukci jsme se rozhodli současně využít k rozšíření provozu MŠ Kublov, což byla 
samostatná stavební akce financovaná pouze z prostředků obce. V rámci této stavební úpravy musela být 
změněna dispozice prvního patra budovy, zřízena a vybavena další třída, kancelář ředitelky, šatna, sklad, a 
především sociální zařízení, které muselo být od základu změněno a přizpůsobeno potřebám  dětí a konečně i 
hygienickým předpisům. V prvním patře muselo být nově vybudováno sociální zařízení pro veřejnost a to 
především pro návštěvníky knihovny a památníku. Následně jsme museli všechny nové prostory 
odpovídajícím způsobem vybavit a to rovněž z prostředků obce. Poděkování starosty za pomoc při realizaci 
opravy MŠ si zaslouží Ing. Michal Špiryt.

Jelikož i střecha budovy MŠ byla již několik let ve špatném stavu, provedli jsme o letošních 
prázdninách úplnou výměnu střešní krytiny včetně latí. Instalována byla i izolační fólie.  Při této příležitosti 
jsme vyměnili i poškozené části dřevěné střešní konstrukce, nově byly zhotoveny vikýře, vyměněn 
hromosvod a nově nainstalovány sněhové zábrany, jejichž absence na původní střeše byla vážným 
bezpečnostním rizikem.  

Celkem zateplení, nová okna,  nové podlahy včetně krytiny, podlahového topení a automatizovaného 
kotle, nové sociální zařízení včetně nových rozvodů vody a nového zařízení na ohřev teplé vody, nová 
elektroinstalace včetně svítidel v celé budově,  nové obklady, nové štuky a malby v celé budově, nové 
vybavení interiéru pro MŠ,  oprava střechy a jejího příslušenství (hromosvod, sněhové zábrany a vikýře) 
stálo 7,3 mil. Kč. Z této částky představuje dotace z prostředků EU 2,7 mil., dotace České republiky  
prostřednictvím SFŽP 0,2 mil. Kč,  dotace Středočeského kraje na střechu 1,1 mil., prostředky obce 3,4 mil.
Kč. 

Z vynaložených prostředků je zřejmé, jakou váhu vedení obce přikládá zajištění předškolní výchovy. 
Tyto prostředky jsme vynaložili proto, abychom předešli situaci, že z kapacitních důvodů se nedostane na 
umístění dětí rodičů hlášených k pobytu v naší obci. Současně jsme tak vyjádřili i podporu pedagogickému 
sboru a paní ředitelce Marii Rumpíkové ve snaze vytvořit potřebné materiální předpoklady pro jejich práci.  

Další významnou akcí byla rekonstrukce místních komunikací. V letošním roce probíhaly dvě 
naprosto samostatné akce. Jedna byla prováděna v rámci projektu na zpřístupnění lokalit hospodářského 
rozvoje a jejich napojení na regionální komunikační síť.  Na tuto akci jsme od ROP Střední Čechy získali 
podporu a to až do výše 80 % způsobilých nákladů,  maximálně však do 2,7 mil.Kč. V rámci této akce byly 
rekonstruovány některé nejvíce postižené místní komunikace.  Abychom však zajistili logickou návaznost na 
takto opravované  komunikace, rozhodla se obec s využitím vlastních prostředků a v rámci jejích 
rozpočtových možností opravit ty úseky komunikací, které na již opravované úseky navazovaly. Z rozpočtu 
obce bude na provedenou rekonstrukci komunikací vynaložena částka 1,7 mil. Kč. 

Poděkování za spolupráci při této akci si zaslouží Ing. Tomáš Kapal a Ing. Zbyněk Zima, který 
nejenom v tomto případě, ale i v řadě dalších svou profesí geodeta významně pomohl obci, ve většině 
případů bez nároku na odměnu.

Operativně jsme využili i příležitosti, kdy se budovalo nové kabelové vedení v Chaloupkách a v části 
Průhonu a na naše náklady jsme si zde uložili i kabel veřejného osvětlení. V části Průhonu jsme již i osadili 
sloupy se svítidly a připravujeme i zprovoznění tohoto úseku. 

Vzhledem ke stavu pomníku J.L. Zvonaře jsme museli urychleně přikročit k jeho rekonstrukci, neboť 
už i některé jeho nosné části byly v důsledku působení mrazu a vody poškozeny.  Celkové náklady této 
opravy včetně zlacení a vybudování nového základu s žulovým podstavcem představují částku 250 tis. Kč. 
Na tuto opravu jsme obdrželi ze Středočeského kraje dotaci ve výši 150 tis. Kč, 100 tis. bude hrazeno z 
rozpočtu obce.  Při současné povrchové úpravě jsme vycházeli z vrstev jednotlivých nátěrů, které se na 
několika místech dochovaly.

Dlouho nás trápilo odcizení křížku od zvoničky na návsi. Opravdu nebylo jednoduché získat 
náhradu, která by byla věrnou kopií původního křížku. Nechat nově zpracovat dřevěný model by bylo velice 
ekonomicky nákladné. I když jsme dopátrali několik stejných křížků zhotovených před více jak 150 lety 
podle stejného modelu v již zaniklých Fürstenberských železárnách, nepodařilo se nám opatřit souhlas k 
tomu, abychom je za rozumných podmínek mohli jako model pro zhotovení nového křížku použít.  Až nyní 
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se nám podařilo získat naprosto stejný křížek, který byl podle našeho požadavku zrekonstruován. Ten jsme 
již i nechali umístit do původního základového kamene u  zvoničky na návsi.   

V rámci stavební činnosti jsme museli provést i zásah na části hřbitovní zdi, neboť hrozilo její 
zřícení. Obci s ohledem na omezené zdroje její rozpočet neumožnil, aby zajistila stavbu nového oplocení 
ještě v letošním roce, vlastník plotu se zdráhá na opravě podílet.  

Obec se v uplynulém volebním období snažila rozšířit služby poskytované zdejším úřadem.  
Nejdříve bylo zřízeno pracoviště Czech Point,  jehož prostřednictvím si mohou občané opatřovat listiny, pro 
které by jinak museli jezdit na jednotlivé úřady, jako například výpis z listu vlastnictví, výpis z evidenční 
karty řidiče, výpis z obchodního rejstříku, výpis z rejstříku trestů atd. 

Dále bylo zavedeno provádění vidimace a legalizace, kdy i na zdejším úřadě je možné ověřit podpis 
či listinu. 

Obec značnou míru pozornosti věnovala oblasti bezpečnosti a to jak pro případ mimořádných 
událostí, např. požárů, tak i v oblasti bezpečnosti, zdraví osob a ochrany jejich majetku.  Na obci byl zatím v 
omezeném rozsahu zprovozněn kamerový systém, jehož záznamy v souladu se zákonem o ochraně osobních 
údajů může využívat Policie České republiky.  Na místě, kde ve zvýšeném rozsahu docházelo k páchání 
majetkové trestné činnosti bylo doplněno veřejné osvětlení. 

Samostatnou kapitolou je požární bezpečnost. Vedle administrativních předpokladů (vydání nového 
požárního řádu obce a navazující dokumentace) obec soustavně věnuje pozornost a náležitou pomoc místní 
jednotce Sboru dobrovolných hasičů.  Po několika personálních výměnách se konečně podařilo stabilizovat 
vedení jednotky. Za největší úspěch považuji to, že se podařilo zachovat zařazení zdejší jednotky ve stupni 
JPO III, i když to v určitém období vypadalo, že tomu tak nebude. Velkou oporou jednotky je její současný 
velitel pan Martin Šmíd, který za významné pomoci dlouholetých členů pana Jánského, Kymličky, ale i řady 
nových členů mimořádně pozvedl činnost jednotky. Obec v rámci svých ekonomických možností jejich 
činnost maximálně podporovala.  Zakoupila vysokozdvižnou plošinu, poskytla prostředky na částečnou 
rekonstrukci hasičské zbrojnice, která představovala zateplení stropu budovy a vybudování sociálního 
zařízení s připojením na veřejný vodovod a splaškovou kanalizaci. Samotné stavební práce prováděli členové 
jednotky zdarma.  Veliteli jednotky panu Šmídovi se podařilo získat kontejnerovou Avii. K té obec zakoupí 
nový kontejner a to z prostředků, které obec získala od filmařů z nedávného natáčení, při kterém byla budova 
zbrojnice použita.  Přičiněním velitele jednotky se pro obec podařilo získat elektrocentrálu,  která svými 
parametry je schopna i po delší dobu zajistit provoz zdejší čistírny odpadních vod.  

Obec musela řešit i některé v minulosti nedotažené vztahy.  Jednalo se o stavbu šaten na fotbalovém 
hřišti a stavbu tribuny se sociálním zařízením na letním cvičišti. Ani jedna z těchto staveb dříve postavených 
obcí v rámci tehdejších akcí "Z" nebyla zapsána v katastru nemovitostí. To již bylo napraveno a u obou 
těchto staveb je jako vlastník zapsána obec Kublov. To také umožnilo, aby obec vynaložila své prostředky 
do údržby a zvelebení tohoto majetku. Nejdříve byly s ekonomickou podporou obce opraveny šatny na 
fotbalovém hřišti. Samotné práce prováděli fotbalisté, za což jim patří poděkování.  Pro letošní rok byla do 
rozpočtu obce zahrnuta částečná oprava sociálního zařízení v tribuně letního cvičiště. Věříme, že za podpory 
občanů a ve spolupráci s občanským sdružením Kublováček,  o.s. a Tělocvičnou jednotou Sokol Kublov se 
podaří postupně uvést toto místo do odpovídajícího stavu.  Obec v souvislosti s nedávnou rekonstrukcí 
komunikací zajistila nové vyasfaltování tréninkové plochy u cvičné zdi a zakoupila antuku. Podnikatel pan 
Martin Zelenka na své náklady cvičnou zeď opravil a tak již nic nebrání, aby toto místo využívali všichni 
zájemci o tenis. Pro úplnost uvádíme, že obec doufá, že po několika nadějných jednáních již dojde ke 
vzájemnému pochopení a vypořádání mezi oběma v naší obci působícími sportovními organizacemi. 

Jako velkou naději pro budoucnost  a další rozvoj obce považuji aktivitu zejména mladších občanů 
při pořádání různých kulturních, sportovních či společenských akcích. Jde zejména o již zmíněné občanské 
sdružení Kublováček a Spolek dobrovolných mopedistů. Vedle nich život v obci bezpochyby obohacují i 
zavedená sdružení jako jsou hasiči, zahrádkáři a myslivci.  Obec se v rámci svých možností snažila aktivitu 
těchto spolků podpořit.  Právě proto jsem v minulém roce zpracoval, obhájil a zadministroval  projekt pod 
názvem "Kublov - jak zachovat tradice a vzájemné porozumění ve spolupráci tří generací", kterým byla 
prostřednictvím MAS Mezi Hrady získána dotace na Staročeské i suché máje, Den rodiny a na Dětský den.  

S aktivitou a ochotou občanů  přispět ke zlepšení života v obci úzce souvisí i úroveň mezilidských 
vztahů.   Já i všichni členové zastupitelstva jsme byli vždy ochotni diskutovat o jakékoli otázce a zamyslet se 
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nad jakoukoli kritikou. Pochopení však nemůžeme a nebudeme mít pro jakákoli lživá a zákeřná jednání, ať 
už směřují proti komukoli. Za tu nejpodlejší metodu považujeme rozesílání různých anonymních udání, 
jejichž zjevnou snahou je někomu bezdůvodně ublížit ať už v rodinném životě či v zaměstnání. Věříme, že 
policejní vyšetřování, které je v této věci vedeno bude úspěšné. 

Tou nejdůležitější činností obce je plánování a navazující příprava a zpracování jednotlivých 
projektů, které jsou nejen předpokladem jejich realizace z hlediska stavebních předpisů, ale i podkladem pro 
žádosti o dotace z nejrůznějších dotačních titulů. Nezasvěcenému by se mohlo zdát, že s ohledem na počet 
jen letos uskutečněných akcí to vypadá, že "najednou se něco rychle dělá". Ten, kdo má nějakou povědomost 
o fungování obce, která oproti hospodaření soukromých osob či podnikatelů musí přísně dodržovat 
rozpočtová pravidla, ten, kdo něco ví o lhůtách nezbytných pro zpracování dokumentace proveditelnosti, pro 
přípravu projektové dokumentace určené pro vydání stavebních povolení,  o lhůtách pro stavební řízení,  o 
lhůtách pro zpracování prováděcí projektové dokumentace,  o administrativní náročnosti výběrových řízení 
na dodavatele, o plnění podmínek poskytovaných dotací před i po uzavření smluv o těchto dotacích atd., pro 
toho jistě není překvapením, že každá z větších akcí se připravuje nejméně dva roky dopředu, někdy i déle.  
Ne zřídka vynaložené úsilí  směřující k získání dotačních prostředků se nepodaří zúročit. Přitom s ohledem 
na omezený příděl prostředků z rozpočtového určení daní je dotace jedinou cestou, jak významněji přispět k 
rozvoji obce.  Rád bych, aby i ta část občanů, kteří žijí v představě, že když  na tom úřadě jen něco píšou, tak 
vlastně „nic nedělají“, pochopila, že bez toho by se většina výše vyjmenovaných akcí neuskutečnila, protože 
právě tato část přípravy projektů je tou nejnáročnější a pokud ji za obec udělá někdo jiný, jde o finančně 
nákladnou záležitost. 

Právě před několika dny zastupitelstvo obce schvalovalo mnou vypracovaný výhled na realizaci akcí 
do roku 2020.  Jednalo se o podklady pro plánování  dalších oprav komunikací, rekonstrukce nemovitostí ve 
vlastnictví obce tj. především obou budov v užívání JSDH Kublov, kina a provozovny  u Veského rybníka, 
stavbu cyklostezek, jejíž první etapou by byla stezka mezi obcí Kublov a Broumy, která by tak zajišťovala 
pro školní děti bezpečnou pěší a cyklistickou cestu do školy, podklady pro výstavbu suchého poldru pod 
cihelnou, úpravu plochy vedle Veského rybníka atd. Tyto materiály budou sloužit jako podklad pro strategii, 
která je v současné době zpracovávána v rámci MAS Mezi Hrady na jejichž základě bude o dotace žádáno a 
stane se součástí již dříve schváleného Programu rozvoje a obnovy obce Kublov, jehož zpracování je 
nezbytnou podmínkou pro poskytnutí některých dotací. Samozřejmě vedle této možnosti se jistě i v 
nadcházejícím volebním období bude obec snažit získat na své záměry finance i z jiných dotačních zdrojů. 

Obec trvale věnuje pozornost i oblasti kultury. Z původní kanceláře starosty jsme udělali zasedací 
místnost, kterou jsme současně vybavili závěsným zařízením pro instalaci obrazů, aby mohla být užívána i 
jako výstavní síň pro místní autory. Touto formou jsme jim chtěli i poděkovat za jejich práci. Tradičně vůdčí 
osobností při pořádání výstav je p. Ladislava Kučerová, poděkování zaslouží i další autoři  M. Zajícová, 
P. Kratochvíl, M. Hamouz, O. Selucký a J. Štanclová. Pravidelně pořádáme obecní plesy a s ohledem na 
početnou účast se domnívám, že jsou oblíbené u značné části našich občanů.  Pravidelně za hojné účasti 
rodinných příslušníků pořádáme vítání občánků a nezapomínáme ani na významná životní jubilea občanů; to 
vše za pomoci p. Melánie Pánkové. Významným přínosem pro rozvoj kultury v obci je i zajišťování provozu 
místní knihovny, což si bez pomoci p. Hany Perglerové jen těžko dovedeme představit. O významných 
výročích jsou pořádány koncerty, převážně v kostele na Velízu. 

Většina kulturních akcí by se neuskutečnila, kdyby se na jejich organizování nepodíleli zastupitelé 
obce, zejména Hana Jungmanová, Jitka Humlová a Soňa Pfeiferová.  

V oblasti kultury považujeme za významné tři akce věnované 190. výročí narození našeho rodáka, 
hudebního skladatele, teoretika a pedagoga Josefa Leopolda Zvonaře.  Jednak to byly dvě vzpomínkové akce 
u jeho hrobu na Velízu. Prvá z nich se uskutečnila  dne 4.6.2014 v rámci Roku české hudby ve spolupráci s 
Městským úřadem Beroun za významné podpory a účasti radního a mistostarosty Města Beroun pana Mgr. 
Ivana Kůse. Této akce se zúčastnili i zástupci zpěváckého spolku Hlahol, jehož byl Zvonař 
spoluzakladatelem. Druhá se uskutečnila o tradiční kublovské pouti, obě doprovozené vystoupením místního 
pěveckého spolku KUBR.  Druhou z akcí tak, jako i tradiční výstavy obrazů svým slovem vždy doprovodil  
spisovatel a dlouholetý přítel naší obce pan Otomar Dvořák. Poslední akce proběhne tuto sobotu 4.10.2014 
při příležitosti odhalení nově opraveného a pozlaceného pomníku J.L. Zvonaře, který byl doplněn o data jeho 
narození a úmrtí. 
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         Nová střecha mateřské školy

                        
                          U fotbalového hřiště                                                             Chaloupky

                                 

                                   Ke kinu                                                       U tenisových kurtů     



6

                                 

                                  Podskalí                                                               Malá Louka

                                       

  Opravený pomník J.L.Zvonaře                                          Nový křížek

               

   Medaile za práci pro obec
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Na návrh starosty obec nechala zhotovit medaile, kterými bychom chtěli ocenit dlouholetou, mnohdy 
celoživotní práci pro obec Kublov. Motem této medaile je nápis Acta non verba (Činy ne slova). který 
symbolicky vyjadřuje důvod, pro který bude vyznamenání udělováno.  Kovová část medaile je na tkané 
stužce s barvami obce - zelená a bílá a obsahuje i barvy trikolóry. Tyto medaile budou z rozhodnutí 
zastupitelstva obce uděleny  Františku Kymličkovi a  Ladislavu Jánskému za celoživotní práci ve  Sboru 
dobrovolných hasičů a členství v JSDH Kublov,  Zbyňku  Zímovi staršímu, jako ocenění práce, kterou v 
minulosti vynaložil při organizaci stavby vodovodu,    Miloslavu Malcovi jako ocenění práce, kterou v 
minulosti vynaložil při organizování a stavbě tenisových kurtů, Marii Králové a Jaroslavu Královi za 
dlouholetou péči o památník hudebního skladatele J.L. Zvonaře a Haně Perglerové za celoživotní práci ve 
zdejší knihovně. 

Není možné vyjmenovat všechny akce, které obec uskutečnila, ať už to byla obnova kříže při cestě 
na Velíz, oprava a provedení nových nátěrů autobusových čekáren, zvoničky na návsi, nátěry veřejného 
osvětlení, atd. Stejně tak je nemožné vyjmenovat všechny občany, kteří  obci v jednotlivých případech 
poskytli nezištnou pomoc.

Na závěr tímto děkuji všem členům zastupitelstva za jejich mnohdy ne příliš doceněnou práci v 
zastupitelstvu i za jejich práci při organizování jednotlivých akcí. Jmenovitě tak děkuji místostarostce Jitce 
Humlové, Ing. Zbyňku Zimovi, Heleně Kučerové a Libuši Hamouzové, kteří se rozhodli, že se již nebudou o 
účast v příštím zastupitelstvu ucházet.  Současně děkuji i RNDr. Haně Jungmanové, Ing. Michalu Špirytovi, 
Mgr. Soně Pfeiferové a RSDr. Jaroslavu Zímovi, kteří v uplynulém volebním období byli rovněž významnou 
oporou při zajišťování úkolů obce. Současně se omlouvám všem, které jsem výslovně (nikoli záměrně) 
nezmínil, ač byli oporou obci i jejímu starostovi. 

                   JUDr. Josef Matějka – starosta
KUBLOVÁČEK

       Poslední prázdninovou sobotu jsme uspořádali rozloučení s prázdninami.
Na loď Kublováček se nalodilo 84 malých námořníků a 
kapitán zahlásil „posádko pozor vyplouváme.“ Pro 
námořníky bylo připraveno obří pexeso s mořskými 
živočichy, skládání lodních kostek, lodní tangramy, 
vzkaz v láhvi, výlov ryb, sestřelení pirátské lodi, krmení 
obří chobotnice, tvoření chobotnice z papíru a další. 
Odměnou bylo divadelní představení a pro menší 
skákací hrad. Počasí vyšlo na výbornou, moře bylo 
klidné, po pirátech ani stopy. A tak věříme, že pro 
všechny zúčastněné to byla příjemná tečka za 
prázdninami a přejeme všem dětem i rodičům hodně sil 
v rozbouřených vlnách nového školního roku.

Děkujeme všem, co přispěli do kasičky Kublováčku. 
Zveme Vás na další akce: 
- pondělí 27.10. proběhne  REJ SVĚTLUŠEK zakončený ohňostrojem…
- sobota 30.11. Rozsvěcení vánočního stromu a VÁNOČNÍ JARMARK – přivítáme nové nápady 
na program i pomoc při přípravě …                                                         Těšíme se na Vás
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Milí přátelé kublovské školky! 

        Tak tu máme opět září.  Měsíc začátků, měsíc očekávání, měsíc odhodlání do nového školního roku. 
Začíná podzim, škola, školka a všem již ostříleným školáčkům je trochu líto prázdninových chvilek 
s maminkou a tatínkem. 
Na začátku našeho vzájemného setkávání ve školce stojí jako každý rok i letos citlivé naslouchání a 
vstřícnost. Děti se potřebují s novou rolí v kolektivu, kterou dosud nepoznaly, seznámit a přijmout ji. 
Potřebují si vymezit svůj prostor a své zázemí. Potřebují se naučit znát své nové okolí a zjistit, že mu zde 
dopřejeme pocit podpory a individuálního  přijetí. Nejen děti však pociťují v prvních dnech a týdnech ve 
školním prostředí neklid a nejistotu, smutek a strach. Podobně zátěžové je toto období i pro jejich rodiče, kdy 
se vlastně mění celé fungování rodiny a tedy i ostatní její  členové pociťují úzkost z odloučení. 
A tak se v těchto prvních dnech ve školce snažíme opravdu  především o naslouchání a komunikaci. Zdá se, 
že se nám postupně i letos daří nacházet již po ránu v dětských tvářích úsměv a těšení se na to, co nového 
přinese ten který den a to nás velmi těší! 
Školní vzdělávací program s názvem „Ze srdíčka do světa“  koncipuje vzdělávání tak, aby vedlo k rozvoji 
všech klíčových kompetencí dětí. Chceme dosáhnout připravenosti dětí na následující školní vzdělávání, 
osvojení si základů samostatnosti a osobního uvědomění. Zaměřujeme se na rozvoj citové oblasti dítěte. 
V rámci projektu „Já a Ty“ podporujeme utváření vztahů dětí mezi sebou, i vztahů dětí ke svému okolí, 
seznamujeme s pravidly chování, rozvíjíme komunikativní i kooperativní dovednosti a to vše zejména jako 
prevenci pozdějších možných sociálně patologických jevů. Pokračujeme v projektu čtení, kde sledujeme 
rozvoj dítěte v jeho poznávacích i volních funkcích, oblast jeho duševní a emoční pohody i rozvoj jazyka a 
slovní zásoby. Trvá projekt angličtiny a ochrany zdraví dítěte, který cíleně naplňujeme denně, ve všech 
oblastech práce s dětmi.  A jaké nejbližší akce nás čekají? Již v tomto prvním měsíci září to jsou dvě 
divadelní představení, celoškolní hra a zapojení se do projektu „Life“, jehož výstupem je seznámení dětí se 
základy péče o zdraví, kdy naši školku navštíví  lékař a my se následně pojedeme podívat na stanici 
záchranné služby v Berouně.
Pracujeme ve dvou třídách. Mladší děti navštěvují zcela nové prostory v prvním patře, které byly loni 
rekonstruovány a tím pádem mohl být navýšen počet přijímaných dětí. Letos se tedy prvním rokem nestalo, 
že by muselo být u zápisu odmítnuto kublovské dítě věkově odpovídající podmínkám přijetí! Nová třída je 
světlá, prostorná a dětem příjemná. Letošní začátek roku můžeme také prožívat pod zbrusu novou střechou, 
která  zdaleka svítí svojí novotou a krásně doplňuje historickou budovu Kublova, ve které se nachází naše 
školka. Tato investice obecního úřadu byla pro nás velkou úlevou a zajistí mimo jiné i bezpečný průchod 
kolem budovy do školky v zimních měsících, kdy bylo mnohdy třeba řešit padající sníh nebo dokonce 
uvolněné tašky.  Za zajištění  provozu naší mateřské školy děkujeme obci Kublov  jako zřizovateli , 
zastupitelstvu a panu starostovi JUDr J.Matějkovi.
Veškeré prostory mateřské školy si budete moci prohlédnout 4.10 2014, kdy při příležitosti odhalení 
obnoveného pomníku J.L.Zvonaře proběhne den otevřených dveří.  Tohoto slavnostního aktu se zúčastní též 
děti z naší školky, které vystoupí s několika národními písněmi. Těšíme se na Vás!

Za zaměstnance Mateřské školy v Kublově Marie Rumpíková

Sbor dobrovolných hasičů Kublov

         12. září 2014 byl pro Kublovské hasiče dnem přátelství hasičů Kublov a hasičů Hahnenklee 
Bockwieswe. V odpolední hodinách navštívili naši
jednotku hasiči z Německého města Hahnenklee 
Bockwiese. Tato jednotka již 12 let udržuje přátelství 
s hasiči obce Trubín. To vzniklo v roce 2002 za 
přičinění Martina Šmíd a Františka Šmída, který byl 
zakladatelem mezinárodního přátelství hasičů Beroun 
a hasičů Goslar, partnerského města Beroun. Tato 
tradice je na Berounsku dlouholetá. Také místní 
hasiči chtějí poznávat práci zahraničních jednotek  a 
reprezentovat obec Kublov v zahraničí.
Město Hahnenklee Bockwiese je asi 16 km od 
historického města Goslar a nabízí zdravé léčivé 
klima, mnoho rekreačních aktivit, odpočinek, relaxaci
a zábavu. Pro pohodlí a klid v tomto malebném městě 
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působí dobrovolná jednotka hasičů od roku 1936. Podle roku založení, je tento sbor mladší, ale má mnoho 
zkušeností jak ze zásahů, tak z výchovy mladých hasičů a pořádání kulturních akcí pro spoluobčany. Proto i 
náš sbor by rád získal nějaké zkušenosti a předal zase naše poznatky ze života hasičů tady u nás.
Z toho důvodu bylo ve dnech 12. a 13. září zahájeno první mezinárodní přátelské setkání. Připravili jsme pro 
ně ukázku našeho zázemí, techniky a proběhlo i příjemné posezení. Na sobotní den jsme pro ně zajistili 
návštěvu letecké základny policie ČR na letišti Václava Havla a následně i prohlídku hasičské stanice letiště, 
kde měli možnost shlédnout výjezd jednotky na únik nebezpečné látky na komunikaci. Byly to dva dny plné 
zážitků a za tak příjemné setkání u nás v Kublově, jsme byli pozváni v příštím roce do Hahnenklee 
Bockwiese za poznáním jejich krásného prostředí i okolí a seznámení s jejich základnou.
Co říci závěrem, jen to, že hasiči Kublov se snaží ukázat světu, že tu jsou a dovedou reprezentovat svou 
krásnou obec.

Sbor dobrovolných hasičů Kublov, si dále dovoluje pozvat spoluobčany dne 
4. října na oslavu 125. výročí od založení Dobrovolných hasičů Kublov.

Pro tento den, si dovolili připravit menší program, aby také ukázali svým spoluobčanů, co mají a co 
dovedou a jak se snaží pomáhat druhým.

Program oslav:   10 hod. - výstava hasičské techniky u hasičské strojnice
12 hod. - výroční Valná hromada v pohostinství na Slovance
14 hod. - ukázky z činnosti hasičů u hasičské zbrojnice

Historie vzniku pomníku J.L. Zvonaře u staré školy

Pomník byl odhalen 24.září 1871 z podnětu žebráckého pěveckého sboru Hlahol. Ve stejný den byla 
slavnostně odhalena pamětní deska na jeho rodném domě č.10. Místní obecní zastupitelé, pravděpodobně 
pod vlivem veřejného mínění neměli o tuto věc zájem, dělali potíže s pozemkem na jeho umístění a chtěli 
tento pomník instalovat na hřbitově u jeho hrobu na Velízu. Přestože měl J. L. Zvonař velký význam pro naši 
kulturu a potažmo i pro Národní obrození, bylo mu vyčítáno, že se značná část jeho tvorby zaměřila na 
duchovní hudbu a posilovala prý tak vliv katolické církve v zemi. Původní záměr Hlaholu počítal s 
vytvořením klasické sochy skladatelovy, provedené z kamene. Náklady na toto dílo však přesahovaly 
možnost jeho realizace, vzhledem k celkové špatné ekonomické situaci v rakouské monarchii po prohrané 
Prusko-Rakouské válce roku 1866. Proto bylo rozhodnuto zhotovit pomník v železárnách knížete 
Fürstenberka v Novém Jáchymově z litiny, v pseudogotickém slohu, který se zachoval do současnosti. Z 
úsporných důvodů byla plánovaná busta skladatelova nahrazena lyrou a ratolestmi. Novojáchymovské 
závody byly ve své době renomovaným podnikem ve svém oboru v rámci monarchie nejen klasickou hutní 
výrobou, ale také zaměřením na odlévání uměleckých předmětů, které získávaly prestižní ocenění na 
tehdejších předních železářských výstavách ve světě. Autorem modelů na tyto práce byl Bedřich Koch. Mezi 
jeho díla patří monumentální pomník u Chabařovic, lázeňské kolonády, sochy, pomník Josefa Jungmanna v 
Hudlicích, další sochy a ostatní různé předměty zhotovené na poli funerální architektury a umělecké tvorby, 
kterou lze shlédnout na různých místech v Čechách.

Poslední opravy byly provedeny v rámci oslav J.L.Z. v létech 1984 a 1994. Byly odlity náhradní 
komponenty pomníku v Buzuluku Komárov a KŽ Králův Dvůr. Demontáž a zpětnou montáž provedl 
F.Malec Kublov a nátěr J.Oliverius.

V roce 1872 byla z aktivity Umělecké Besedy Praha osazena pamětní deska na domě č. 713/2 ve 
Vodičkově ulici v Praze, kde Zvonař naposledy bydlel. V současné době je deska odstraněna a odvezena na 
neznámé místo. Pokoušeli jsme se získat o jejím osudu nějaké informace u Spolku za Starou Prahu,ale 
bezvýsledně.

Jaroslav Král

Pro úplnost dodáváme, že právě uskutečněnou opravu pomníku J.L.Zvonaře a stejně 
tak i zrestaurování a montáž křížku na návsi provedl kovářský mistr pan Jaroslav Prošek ze 
Zbečna. 
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Spolek dobrovolných 
mopedistů

uspořádal dne 20.9.2014 
již tradiční spanilou jízdu. 
Děkujeme panu Palkovi 
i dalším organizátorům 
této akce, která nabývá 
stále větší obliby u 
statečných příznivců 
těchto rychlých strojů, 
což přispívá i 
k pozitivnímu povědomí 
o životě v naší obci. 

Slavnostní odhalení rekonstruovaného pomníku Josefa Leopolda Zvonaře 
pořádá v sobotu 4.10. 2014 od 13.30 hodin zastupitelstvo obce Kublov. 

Vystoupí děti z MŠ Kublov, pěvecký sbor ZŠ Broumy, sólový zpěv Eliška Luňáčková.
Starosta JUDr. J. Matějka předá ocenění vybraným občanům za jejich celoživotní práci pro Kublov

od 13.00 hodin bude otevřena pro veřejnost MŠ Kublov a památník J. L. Zvonaře

****

Velkoobjemový odpad

Kontejner na velkoobjemový odpad bude přistaven na ploše u Veského rybníka od pondělí 
6.10. v 9 hodin  do středy 8. 10.  do odpoledních hodin.

****

Nebezpečný odpad

Svoz nebezpečného odpadu a elektrozařízení  na zpětný odběr se uskuteční v sobotu 
18.10.2014 na ploše vedle Veského rybníka od 7.40 do 8.20 hodin.

****

Kublováček oznamuje,

že pro nedostatek účastníků se 5.10. neuskuteční kurz pro začátečníky na MS Office, náhradní 
termín je 19.10.2014 od 18:00 hod. v zasedací místnosti OÚ Kublov, přihlášky spolu s uvedením 

rozsahu znalostí zájemce o účast v kurzu zasílejte na mail: domanska@kublovacek.cz

****

Výstava obrazů Karla Kotase - zahájení 17.10.2014 v 17:00 hod.

L. Kučerová zve na zahájení výstavy obrazů K. Kotase spojenou s výkladem Otomara Dvořáka a 
Jaroslava Krále o tvorbě místních malířů Kotase a Pergla. Výstava potrvá do konce listopadu.

****

Volby do zastupitelstva obce Kublov se  uskuteční v I. patře obecního úřadu

v pátek    dne 10. října 2014   od   14. 00  hodin  do  22.00   hodin   a   
v sobotu  dne  11. října 2014   od     8. 00  hodin  do 14.00   hodin.  




